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§ 1 Mötets öppnande. 

Olof Akre öppnar mötet och hälsar alla välkomna. Anna Martling, ny ledamot för Region 

Stockholm hälsas särskilt välkommen.  

 

§ 2 Beslut om justeringsperson  

Marie Arsenian-Henriksson utses att jämte ordföranden justera dagens protokoll. 

 

§ 3 Godkännande av föredragningslistan  

Föredragningslistan godkänns och läggs till handlingarna. 

 

§ 4 Anmälan av föregående protokoll 

I protokollet från 13 februari 2025 anges Catarina Almqvist Malmros felaktigt som 

närvarande, med den justeringen läggs protokollet till handlingarna. 

 

§ 5 Information om budgetprocess 2025, inklusive bakgrund till pågående satsningar 

Kristin Blidberg informerar i ärendet. Preliminärt beslutar ledningsgruppen om ramen för 

forskningsrådets budget den 12 juni och forskningsrådet beslutar om förslag till budget den 

17 juni. Ledningsgruppen beslutar sedan om sammanhållet förslag till gemensam ALF/FoUU-

budget den 23 september.  

 

Forskningsrådet beslutade i augusti 2021 om en strategisk satsning med syfte att öka 

samverkan. Danderyds sjukhus, Södersjukhuset och SLSO tilldelades 2 mkr vardera i två år 

med möjlighet till förlängning i ytterligare två år (2022-2025). Ytterligare 1 mkr reserverades 

för Clinicum-initiativet men adresserades till Danderyds sjukhus och Södersjukhuset (0,5 mkr 

vardera). SLSO kompenseras med motsvarande belopp (0,5 mkr).  I beslutet betonade 

forskningsrådet vikten av att satsningen har ett regionalt perspektiv och leder till ökad 

samverkan.  

 

Forskningsrådet fick 2023 ett uppdrag från ledningsgruppen KI-Region Stockholm att 

undersöka hur den kliniska forskningen i primärvården kan stärkas och hur primärvårdens 

andel av ALF/FoUU-medlen kan ökas. Uppdraget resulterade i att forskningsrådet i 2024 års 

budget avsatte 5,3 mkr för att stärka förutsättningarna för FoU i primärvården. Satsningen 

fortsatte med samma belopp 2025. 

 

§ 6 Uppföljning av forskningsrådets satsning på regional samverkan  

Tomas Jernberg informerar om att de strategiska medlen används primärt för att etablera 

Kliniskt forskningscentrum (KFC) på Danderyds sjukhus. Elham Hedayati informerar att 

Södersjukhuset använt de strategiska medlen för att etablera stödstrukturer för metodstöd, 

biostatistik och hantering av hälsodata samt att utveckla samarbetsprojekt mellan 

sjukhuset och andra vårdgivare. Rikard Lindqvist informerar om att SLSO använt de 

strategiska medlen för utlysningar av forskartjänster och projektmedel; ett kriterium i 

utlysningarna var betydelse för att stärka forskning i primärvården och ansökningar som 

innefattade flera vårdgivare premierades särskilt. Samtliga FoUU-kommittéer har 

kompletterat satsningen från forskningsrådet med egna medel.  

 

Diskussion följer. Frågorna till de föredragande handlar främst om hur medlen har använts för 

att stärka samverkan och minska fragmentering. 
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§ 7 Uppföljning av forskningsrådets satsning på forskning i primärvården 

Jeanette Westman och Annika Tibell informerar om att medlen för att stärka FoU i 

primärvården dels utlysts i form av forskartjänster och doktorandmånader, dels använts för att 

bygga upp stödstrukturer för klinisk forskning. Vidare informerar Jeanette Westman om hur 

vårdlandskapet förändras och att allt fler patienter vårdas i primärvården eller gemensamt 

mellan primärvården och den specialiserade vården. Primärvården leder i dag klinisk 

forskning i viss utsträckning men medverkar i klinisk forskning i stor utsträckning. Det finns 

dels ett behov av att bygga upp den egna forskningen men framför allt finns ett behov av att 

bygga stödstrukturer för att möta behovet från de som vill forska i primärvården. 

 

Diskussion följer. Bland annat lyfts att primärvårdens stora utbildningsansvar kräver 

dedikerad akademisk kompetens men att stödstrukturer generellt bör vara av regional 

karaktär.  

 

§ 8 Diskussion om kommande och fortsatta strategiska satsningar  

Elham Hedayati, Rikard Lindqvist och Tomas Jernberg deltar inte i diskussionen då de 

företräder mottagarna av de strategiska satsningar som diskuteras.  

 

Forskningsrådet diskuterar avsikten med den regionala satsningen och den formulerades med 

en tydlig betoning på att öka samverkan. Generellt uppfattar rådet att de satsningar som gjorts 

främst stöttat den lokala miljön och möjligen har detta indirekt stärkt förmågan till samarbete. 

Långsiktigt lokala stöd bör dock finansieras av respektive FoUU-kommitté. Rådet menar 

också att visst grundläggande stöd och stöd inom utvalda profilområden behöver finnas lokalt 

men att mycket av forskningsstödet bör vara regionalt. Preliminärt föreslår forskningsrådet att 

om satsningen på regional samverkan ska fortsätta behöver den omformuleras något, 

kravställningen förtydligas och ett slutdatum för satsningen bör sättas.  

 

Forskningsrådet menar att satsningen på stärkt FoU i primärvården bör fortsätta. Inte minst 

strukturella satsningar är prioriterade. Det är också viktigt att satsningen genomförs i dialog 

med omgivande FoU-miljöer och KI.   

 

§ 9 Forskningsrådets strategiska arbete, uppföljning av internatet 

Viktoria Svensson informerar i ärendet. Forskningsrådets strategidag kan summeras i att rådet 

identifierade fyra prioriterade områden; karriärgång, tillgång till hälsodata, möjlighet att 

forska i hela regionen och AI. Områdena; tid för forskning, kliniska studier och God och nära 

vård och FoU som bedöms också som prioriterade men inom dessa områden finns flertalet 

pågående initiativ och forskningsrådet bedömer att det är tillräckligt att bevaka utvecklingen. 

 

Olof Akre informerar om de satsningar som ledningsgruppens arbetsgrupp för strategiska 

infrastrukturer formulerat inom hälsodataområdet. Totalt fördelas 8,5 mkr under 2025 till att 

vidareutveckla forskningsplattformen Radiance vid Karolinska Universitetssjukhuset (3,5 

mkr), att korta väntetiden för regionövergripande datauttag genom att finansiera ett kärnteam 

vid Karolinska IT som kan arbeta med regionövergripande datauttag (3,5 mkr) och att etablera 

förmåga att överföra och analysera data genererade inom SciLifeLab’s plattformar till 

Karolinska Universitetssjukhuset. Samtliga satsningar bedöms vara av nytta för den kliniska 

forskningen i hela regionen. 

 

Diskussion följer. Forskningsrådet enas om att de prioriterade områdena behöver struktureras 

i en aktivitetslista och att en förnyad strategidiskussion behövs för att komma vidare i arbetet. 

Olof Akre och Marie Arsenian-Henriksson åtar sig att påbörja detta arbete inför nästa 

diskussionstillfälle. Möjlighet till en strategidag under höstterminen nämns också.  
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§ 10 Information från KI och Region Stockholm  

Olof Akre informerar om att Grants Office på Karolinska Universitetssjukhuset blir en 

regional nyttighet som alla nämnder inom Region Stockholm ska använda för redovisning och 

rapportering av EU-finansierade projekt. Karolinska Universitetssjukhuset har samlat den 

djurexperimentella verksamheten under en gemensam verksamhetschef. Vidare har 

Karolinska Universitetssjukhuset tagit ett initiativ för att avveckla intyget om 

ansvarsfördelning som infördes 2017 då det dels aldrig implementerats fullt ut, dels förlorat 

sin funktion. Avslutningsvis lämnar Viktoria Björk, chef Forsknings- & Utvecklingsstöd, 

Karolinska Universitetssjukhuset sin tjänst under våren och man annonserar nu efter en 

efterträdare.  

 

§ 11 Övriga frågor 

Inga övriga frågor.  

 

§ 12 Anmälningsärenden 

Följande protokoll läggs till handlingarna.  

a. Ledningsgruppen KI-Region Stockholm, 2025-01-30 

 

 

 

 

Vid protokollet  

Kristin Blidberg 
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